
 

Socialpædagogernes arbejder dagligt for og med børn, unge og voksne med sociale problemer eller 
funktionsnedsættelser. 

 

 NOTAT 

Kontakt: 
Rasmus Jørgensen 

rjo@sl.dk 

04-09-2024 

Referat bestyrelsesmøde  

Socialpædagogerne Østjylland 

23. august 2024 kl. 09.00 – 14.00  

Kredskontoret – Pasteursvej 4a, Silkeborg 

Tilstede: Anders Ransby, Ann Minet Andersen, Dorte Maarslet Kristensen, Gert Lan-
dergren Due, Joy McPhillips, Mette Jeppesen. Mette Marhauer, Monica Taasti, Mor-
ten Schubert, Peder Appel Würtz, Sara Ellesøe Hansen, Trine Holm Mikkelsen, Yas-
meen Hollesen 

 
Fraværende: Ole Bramsen 

 
Referent: Rasmus Jørgensen 

 
1. Formalia 

 
1.1 Godkendelse af dagsorden 

 
Dagsordenen blev godkendt med disse yderligere orienteringspunkter: 
 
5.2 Meritpædagoguddannelse 
 
5.3 Debatindlæg i ugeaviser 
 
5.4 Familieplejeudvalget 

 
1.2 Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde den 31. maj 2024 

 
Der er en bemærkning fra Joy om, at der også skal stå, at valgfrititler blev 
drøftet.  
 
Referatet får denne tilføjelse: 
 
Punktet blev drøftet og for og imod-synspunkter blev drøftet.  
 
Tilføjelsen blev godkendt, og det nye referat bliver rundsendt.  
 
 



 

 

Side 2 af 5 

 

 

2. Lukket punkt 
 

3. Drøftelse 

 
3.1 Input til faglige medlemsarrangementer 

 
Socialpædagogerne Østjylland afholder hvert år medlemsarrangementer. Ar-
bejdet med at finde mulige oplægsholdere i 2025 er igangsat.  
Bestyrelsen bedes til bestyrelsesmødet overveje mulige oplægsholdere.   
 
Planlægningen af medlemsarrangementer i 2025 er i gang. 
 
Bestyrelsen gav input til oplægsholdere: 
 
- Emma Holten  

 
- Thomas Bo Larsen om misbrug 
 

- Eskild Ebbesen  
 

- Ann Elisabeth Knudsen  
 

- Louise Brøchner 
 

- Jonas Rygaard 
 

- Julia Lahme 
 

FU går videre med forslagene. Hvis der er øvrige bud, så bedes bestyrel-
sen kontakte FU.  

 

4. Behandling og beslutning 
 

4.1 Forberedelse til Kongres 24 
 

Der blev redegjort for indhold på konkrete begivenheder i forhold til kongres-
sen.   
 

• Kongresdelegationsmøde den 13. september 2024 
 
På kongresdelegationsmødet den 13. september vil vi tage en drøf-
telse om interessevaretagelse og netværksarbejde. Hvordan interes-
sevaretager man på en kongres osv.  
 

• Kandidatmøde 
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Der bliver afholdt et kandidatmøde for opstillede til forretningsudval-
get i Socialpædagogerne.  
 
Den 21. oktober kl. 18.30 bliver mødet afholdt, det bliver afviklet i 
samarbejde med Socialpædagogerne Midt- og Vestjylland og Social-
pædagogerne Nordjylland. Stedet bliver i Viborg.  
 
Bestyrelsen hører nærmere om endelig tid og sted senere.  
 

• Kongresdelegationsmøde den 1. november 2024 
 
Det er et heldagsmøde, hvor forslagene på kongressen bliver gennem-
gået.  
 

• Kongres den 12-14. november 
 
Der er sendt mail ud om tilmelding til kongresdelegerede.  
 
Der bliver arrangeret fælles transport.  
 

Bestyrelsen bakkede op om indholdet på de fire begivenheder.  
 

4.2 Kvartalsregnskab 2. kvartal 
 

Regnskabet 2. kvartal blev udleveret og gennemgået på mødet.  
 
Mette gennemgik regnskabet for 2. kvartal.   
 
Bestyrelsen godkendte regnskabet for 2. kvartal 2024 
 

4.3 Generalforsamling 2024 – 2. behandlinger 
 

• Tidsplan og dagsorden 
Forslag til tidsplan og dagsorden var vedhæftet som bilag 

 
Bestyrelsen godkendte tidsplan og dagsorden 
 

• Budget 2025 
Forslag til budget 2025 var vedhæftet som bilag  

 
Bestyrelsen godkendte budgettet for 2025.  
 

4.4 Referater fra bestyrelsesmøder 
 
Gert fremlagde punktet.  
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Der indstilles, at der ikke refereres fra HB-punkter, idet punkterne skal ses 
som sparring til hovedbestyrelsesmedlemmerne. Der bliver skrevet, hvilke 
punkter der bliver drøftet.  
Der var en drøftelse om, hvorvidt medlemmer skal se, hvad der er drøftet på 
bestyrelsesmøder.  

 
Der blev spurgt, hvorfor referaterne ikke ligger på hjemmesiden længere? 
Svar: Der har været udfordringer med ny hjemmeside.  
 
Bestyrelsen godkendte, at der ikke refereres fra HB-punkter, men der bliver 
skrevet, at de valgte punkter blev drøftet. 
Referater bliver inden for en rum tid lagt på hjemmesiden efterfølgende.   

 
4.5 Fællestillidsrepræsentanter 

Bestyrelsen har tilkendegivet, at der skal igangsættes et pilotprojekt på to år, 
hvor der bliver valgt fællestillidsrepræsentanter i kredsen.  
I bilaget er der beskrevet et forslag til en rammeaftale for FTR-arbejde i Soci-
alpædagogerne Østjylland.  
 
Indstilling: Bestyrelsen behandler og beslutter den endelige rammeaftale for 
FTR-arbejde i Socialpædagogerne Østjylland. 
 
Bestyrelsen fik en læsepause.  
 
Dokumentet blev gennemgået tekstnært.  
 
Bemærkninger blev gennemgået, og FU retter ændringer.  

 
Pilotprojektet startes op med fire kommuner. Det er ikke besluttet hvilke.  
 
Bestyrelsen behandlede og besluttede den endelige rammeaftale for FTR-ar-
bejdet med de drøftede ændringsbemærkninger i Socialpædagogerne Østjyl-
land.  
 
Rammeaftalen for FTR-arbejde i Socialpædagogerne Østjylland er 
 vedhæftet som bilag 
 

4.6 Workshop med unge medlemmer af Socialpædagogerne 
Indstilling: Bestyrelsen behandler FUs forslag til en workshop for unge med-
lemmer af Socialpædagogerne.  
 
Gert præsenterede FUs forslag.  
 
Input fra bestyrelsen: 
Man kan overveje at spørge ikke-medlemmer. Svar: Der er et ønske om at få 
de unge medlemmer på workshoppen til at være ambassadører.  
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Workshoppen kan eventuelt senere målrettes til ikke-medlemmer.  
 
Bestyrelsen behandlede og besluttede igangsættelse af FUs forslag til en 
workshop for unge medlemmer af Socialpædagogerne.  
 
Forslag til workshop var vedhæftet som bilag 

 

5. Orientering 
 

5.1 Reception den 30. august på Pasteursvej 4 
 

Gert orienterede om indflytningen og de nye fysiske rammer.  
 
Bestyrelsen fik en rundvisning i huset.  
 

5.2 Meritpædagoguddannelse 
 

Sara orienterede om, at kredsen lægger en stor indsats i at få flere kommu-
ner og region til at sende medarbejdere på merituddannelse med socialpæ-
dagogisk toning.  
 
Gert viste et udkast til et fælles debatindlæg med Aarhus Kommune og LEV 
Aarhus.  
 

5.3 Debatindlæg i ugeaviser 
 
Der er udsendt debatindlæg til ni ugeaviser, om at socialområdet har brug 
for at blive prioriteret i budgetforhandlingerne. Flere af dem er blevet bragt.  
 

5.4 Familieplejeudvalget 
 

Mette orienterede om familieplejeudvalget.  
 

6. Eventuelt 
 
Kan dagsordener og referater sendes ud via Firstagenda?  
Svar: Det bliver undersøgt.  
 
Næste bestyrelsesmøde er den 13. september 2024.  


